
အီလက္ထေရာနစ္က်န္းမာေရးသတင္းစနစ္အသုံးျပဳျခင္း အသိေပးရွင္းလင္းေဆြးေႏြးပြဲက်င္းပ 

 အေျခခံက်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ားအေနျဖင့္ မိမိတာဝန္က်သည့္ေဒသ၏အေျခအေနႏွင့္ က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈ 

လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ရာတြင္ ေအာင္ျမင္မႈ၊ အားနည္းခ်က္၊ အားသာခ်က္မ်ားကို မိမိကိုယ္တိုင္ေကာင္းမြန္စြာသံုးသပ္ 

ဆန္းစစ္ႏ္ုိင္ၿပီး ထိေရာက္သည့္က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈလုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ႏုိင္ရန္အတြက္ လက္ရိွေကာက္ယူေနသည့္ 

Paper based ပုံစံမွ Electronic ပုံစံသို႔ေျပာင္းလဲျခင္းျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ ဒီဇင္ဘာ(၂၇)ရက္ေန႔နံနက္ပုိင္းတြင္ ေနျပည္ေတာ္ရွိ 

မဂၤလာသီရိဟိုတယ္၌က်င္းပေသာ အီလက္ထေရာနစ္ က်န္းမာေရးသတင္းစနစ္အသံုးျပဳျခင္း အသိေပးရွင္းလင္း ေဆြးေႏြးပြဲ 

(Workshop on Awareness Raising of eHMIS Using DHIS2) တြင္ က်န္းမာေရးႏွင့္အားကစားဝန္ႀကီးဌာန၊ ျပည္ေထာင္စု 

ဝန္ႀကီး ေဒါက္တာျမင့္ေထြး က ေျပာၾကားသည္။  

                     

ယခုအခါျမန္မာႏ္ုိင္ငံတြင္ Mobile Phone ကြန္ယက္အားေကာင္းလာျခင္းႏွင့္အတူ အင္တာနက္ဆက္သြယ္ေရးစနစ္ 

သည္လည္း ႏုိင္ငံ၏ေနရာမ်ားစြာတြင္ရရိွလာၿပီျဖစ္သည့္အတြက္ ယခုကဲသ့ို႔ electronic ပုံစံေျပာင္းျခင္းသည္ က်န္းမာေရးစနစ္ 

ကို မ်ားစြာအေထာက္အကူျဖစ္ေစမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊  

 အီလက္ထေရာနစ္ျပည္သူ႔က်န္းမာေရးသတင္းစနစ္ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ အသံုးျပဳသည့္ေဆာ့ဝဲလ္သည္ ႏ္ုိင္ငံ၏ လိုအပ္ခ်က္ 

ႏွင့္အညီျဖစ္ေစရန္အတြက္ ျပဳျပင္သင့္သည္ကိုျပဳျပင္ေဆာင္ရြက္ရမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ အသံုးျပဳသည့္စနစ္သည္ ႏ္ုိင္ငံႏွင့္ သဟ 

ဇာတ ျဖစ္/မျဖစ္ အၿမဲဆန္းစစ္ရန္လိုအပ္ပါေၾကာင္း၊ 

 DHIS2 ကို (၂၀၁၄)ခုႏွစ္ႏွင့္ (၂၀၁၅)ခုႏွစ္အတြင္း ၿမိဳ႕နယ္(၄)ၿမိဳ႕နယ္တြင္စမ္းသပ္ေဆာင္ရြက္ခဲ့ၿပီး  (၂၀၁၅)ခုႏွစ္၊ 

ဒီဇင္ဘာတြင္ 3MDG Fund ၏အေထာက္အပ့ံျဖင့္ ၿမိဳ႕နယ္(၂၆)ၿမိဳ႕နယ္ကိုသင္တန္းေပးၿပီး စတင္အေကာင္အထည္ ေဖာ္ခဲ့ပါ 

ေၾကာင္း၊ သို႔ရာတြင္ အမ်ားစုသည္ ကိန္းဂဏန္းအခ်က္အလက္ ထည့္သြင္းၿပီးပါက အလုပ္ၿပီးသည္ဟုယူဆသည္ကို ေတြ႔ရိွရပါ 

ေၾကာင္း၊ ကိန္းဂဏန္းကို မည္သည့္အတြက္ေကာက္ယူသည္၊ မည္သို႔အသံုးခ်ရသည္ကို သိရိွရန္လိုအပ္ပါေၾကာင္း၊ 

 ကိန္းဂဏန္းမ်ားကိုျဖည့္သြင္းရာတြင္ ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနခြဲမွအစျပဳ၍ အဆင့္အသီးသီးရိွျဖည့္သြင္းသူမ်ား အေန 

ျဖင့္ မိမိကိုယ္ပုိင္အေရးကဲ့သို႔ မွန္ကန္စြာျဖည့္သြင္းရန္လိုအပ္ပါေၾကာင္း၊ သို႔မွသာ ထြက္ေပၚလာမည့္ရလဒ္မ်ားသည္လည္း 



ေကာင္းမြန္မွန္ကန္မည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ မွားယြင္းစြာျဖည့္သြင္းမိပါက အသံုးျပဳေဆာ့ဝဲလ္မည္မွ်ေကာင္းေစကာမူ ရလဒ္မ်ားသည္ 

အသံုးဝင္မႈအားနည္းသြားမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း 

 ယေန႔ေဆြးေႏြးပြဲတြင္ အီလက္ထေရာနစ္ျပည္သူ႔က်န္းမာေရးသတင္းစနစ္ DHIS2 ကို မည္သို႔အသံုးျပဳႏိုင္သည္ကို 

ေလ့လာၾကၿပီး အားသာခ်က္၊ အားနည္းခ်က္မ်ားကိုေဆြးေႏြးကာ က်န္းမာေရးစနစ္ဖြံ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ အဆင့္ဆင့္ 

ႀကီးၾကပ္ကြပ္ကဲေပးၾကရန္ တိုက္တြန္းပါေၾကာင္းျဖင့္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက ေျပာၾကားသည္။ 

                     

ေဆြးေႏြးပြဲသို႔က်န္းမာေရးႏွင့္အားကစားဝန္ႀကီးဌာန၊ အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္ ပါေမာကၡေဒါက္တာသက္ခုိင္ဝင္း၊ ညႊန္ၾကား 

ေရးမွဴးခ်ဳပ္မ်ား၊ ဒုတိယညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္မ်ား၊ တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္ ျပည္သူ႔က်န္းမာေရးဦးစီးဌာနမွဴးမ်ား၊ ညႊန္ၾကားေရးမွဴး 

မ်ားႏွင့္ တာဝန္ရိွသူမ်ားတက္ေရာက္ၾကသည္။ 

 အဆိုပါေဆြးေႏြးပြဲတြင္ DHIS2 ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး လက္ေတြ႔အသံုးျပဳေလ့လာၾကမည္ျဖစ္ကာ ျဖည့္သြင္းသည့္သတင္း 

အခ်က္အလက္မ်ားကို က်ိဳးေၾကာင္းဆီေလ်ာ္မႈဆန္းစစ္ျခင္း၊ စုစည္းတင္ျပျခင္း၊ က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈႏွင့္ ေရာဂါျဖစ္ပြားမႈ 

အေျခအေနတို႔အား ဆန္းစစ္ေလ့လာသံုးသပ္ျခင္းတို႔အား ေဆြးေႏြးၾကမည္ျဖစ္သည္။  



                    

ယခုကဲ့သို႔ေဆာင္ရြက္ျခင္းအားျဖင့္ အေျခခံက်န္းမာေရးဝန္ထမ္းမ်ား၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈကိုႀကီးၾကပ္ျခင္း၊ 

လူအင္အားႏွင့္ပတ္သက္၍ သတင္းအခ်က္အလက္ အေျချပဳကာ လိုအပ္သည္မ်ားစီမံဆံုးျဖတ္ေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ တင္ျပျခင္းတို႔ကို 

အခ်ိန္ႏွင့္တေျပးညီေဆာင္ရြက္ရာတြင္ မ်ားစြာ အေထာက္အကူျပဳေစမည္ျဖစ္သည္။ 


